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                              OOOBBBCCCEEE   UUUHHHOOORRRSSSKKKÁÁÁ   VVVEEESSS

 
 
                            ROČNÍK XX  SEPTEMBER     ROK 2020
   

 
Milan Rúfus   

Neskorá jeseň 

Po prstoch sa kradne dáždik tichý. 
Súka nebo tenké pradivá. 

Vyzlečená vetrom z dávnej pýchy, 
ošumela jeseň márnivá. 

Do kalúž jak vetchý popol leta 
zosypala listy hrdých krás. 

O päsť vŕškov hlavou podopretá, 
trpezlivo čaká na svoj čas. 

Hotová tú slávu chvíľou každou 
oželieť jak ľúbosť nevernú, 

chríplym hláskom padajúcich dažďov 
pesničku si spieva večernú. 

A na lúke na zhorených trávach 
zahulákal kaviek čierny zbor. 

Sedí hmla jak sliepka popolavá 
na kŕdliku učupených hôr. 

Mokrou dlaňou hladiac pusté brehy, 
z polospánku riečka hovorí: 

sniežik, príď. A plný múdrej nehy 
zakry stud tej nahej pokory! 

 

 

 
 

 
 
Vážení spoluobčania, 
Náš život je neustále sprevádzaný obmedze-
niami, ktoré spôsobuje koronavírus. Po mier-
nom letnom uvolnení, keď  sme mohli cestovať 
a tráviť dovolenku nielen na Slovensku ale aj 
v zahraničí s nástupom jesene sa obmedzenia 
sprísnili. Deti v školách musia byť v rúškach 
a sprísnili sa aj opatrenia týkajúce sa stretá-
vania sa ľudí na kultúrnych a športových 
podujatiach, niektoré z nich nariadením krí-
zového štábu od 1. októbra boli obmedzené, 
alebo zrušené úplne. Aj keď sme neustále skú-
šaní dopadmi vírusu, život okolo nás nezastal. 
Aj keď vo „vírusovom móde“ uskutočnili sa 
aspoň niektoré podujatia a akcie. 
Ťažko sa nám niečo plánuje, keď sme obme-
dzovaní meniacimi sa pravidlami a prísnymi 
opatreniami na zamedzenie šírenia korona 
vírusu. Podľa posledných informácií nebudeme 
môcť oganizovať ani podujatie pre našich se-
niorov v rámci mesiaca október – Mesiac úcty 
k starším. 
Nové opatrenia nám taktiež neumožňuj orga-
nizovať ani oslavy 790. výročia prvej písomnej 
zmienky o našej obci, ktoré sa mali uskutočniť 
7.11.2020. Uvedomujeme si však, že akcia 
musí mať dôstojný priebeh a úroveň a to bude 
v súčasnej dobe, kde sa nedá nič naplánovať  
takmer nemožné uskutočniť, ak sa chceme 
správať zodpovedne a podľa nariadení. Dú-
fajme, že sa so súčasnou situáciou čo najskôr 
vysporiadame a budeme môcť žiť spoločensky 
hodnotný život. 

Vladimír Multáň, starosta 
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Úspešná žiados ť 
Pôdohospodárska platobná agentúra nám schvá-
lila našu žiadosť o nenávratný finančný príspe-
vok. Získané zdroje sme žiadali na rekonštrukciu 
chodníka, rekonštrukciu spevnených plôch 
a vybudovanie parkoviska pri pomníku padlým. 
Naša žiadosť bude financovaná z Európskeho 
poľnohospodárskeho fondu pre rozvoj vidieka 
kód výzvy MAS_097/7.2/3 v rámci opatrenia Zá-
kladné služby a obnova dedín vo vidieckych ob-
lastiach. 
Rekonštrukciou zveľadíme okolie pomníka pad-
lým, ktorý bol odovzdaný verejnosti v roku 1984 
pri príležitosti 40. výročia SNP. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Komunitná nadácia Liptov podporila  
naše žiadosti na dobrovoľnícku činnosť 

 
 
Obec požiadala v rámci výzvy na dobrovoľnícku 
činnosť Komunitnú nadáciu Liptov o finančné 
prostriedky, ktoré použijeme na ochranný náter 
dreveného prístrešku a drobnej architektúry na 
prameni minerálnej vody. Uvedené sa pre pan-
demickú situáciu a obmedzenia v základnej škole 
nemohlo realizovať, ale veríme, že do konca ro-
ka sa nám podarí brigáda uskutočniť počas 
vhodného počasia. 

 
 

Obnovený športový areál 
 
Druhú žiadosť, ktorá bola tiež schválená, podala 
TJ Ďumbier. Rodičia detí hrajúcich za žiakov 
a naši občania, ktorým nie je ľahostajné ako vy-
zerajú verejné priestranstvá v našej obci spojili 
sily a v stredu 19.9.2020 natreli bariéry okolo  
ihriska, striedačky a ostatné železné časti 
v športovom areáli farbami obce. 
Po medzisezónnom zveľaďovaní areálu, kedy sa 
položila zámková dlažba pred budovu, je toto 
druhá aktivita, ku ktorej prispeli dobrovoľníci.  
Aj takto získanými finančnými prostriedkami 
a s pomocou ľudí, vieme v neľahkej spoločenskej 
situácii zveľadiť našu obec. 
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Žilinský kraj napreduje v s čítaní domov a bytov  
V júli pokra čovala prvá fáza najrozsiahlejšieho 
štatistického zis ťovania – projekt S ČÍTANIA 
OBYVATEĽOV, DOMOV A BYTOV 2021 (SODB 
2021), ktorý sa realizuje na celom Slovensku v 
spolupráci so samosprávami. Takmer polovica 
samospráv v Žilinskom kraji aktívne pracuje na 
sčítaní, niektoré obce už majú prvú fázu štatis-
tického zis ťovania za sebou. S čítali zatia ľ okolo 
16% bytov.  
Druhý mesiac s čítania domov a bytov  
Do sčítania domov a bytov sú zapojené všetky 
obce SR v celkovom počte 2 927. K 31.7.2020 
bolo s čítaných 20, 6 % bytov na Slovensku.  
V Žilinskom kraji je do sčítania zapojených celko-
vo 315 samospráv . Ako uviedla Ing. Oľga Chova-
nová – riaditeľka Pracoviska ŠÚ SR v Žiline, naj-
viac spracovaných dát má obec Šuja – z pôvod-
ného počtu bytov 133 sčítali už okolo 84%.  
„Vďaka predvyplneným dotazníkom bolo toto sčí-
tanie rýchlejšie, ako v minulosti. Sme malá obec a 
tak sme na sčítaní pracovali dvaja. Mohli sme zís-
kať podklady z dostupných zdrojov na úrade, via-
ceré informácie sme čerpali aj priamo od ľudí, kto-
rých sme sa pýtali pri návšteve úradu, ktorú usku-
točnili pri inej príležitosti, “ zhodnotil starosta obce 
Michal Pastorek.  
Nad 95 % majú prvú fázu sčítania rozpracovanú 
obce Istebné, Pribiš, Uhorská Ves a Brezany.  
Prvá fáza SODB 2021 je realizovaná v spolupráci 
so samosprávami, zameraná na sčítanie domov a 
bytov. Mestá, obce a mestské časti Bratislavy a 
Košíc v priebehu takmer deväť mesiacov dôsledne 
a prvýkrát elektronicky zaznamenajú údaje približ-
ne o troch miliónoch bytoch na Slovensku. Samot-
né sčítanie domov a bytov sa realizuje do 12. 2. 
2021. Po tomto termíne nastáva druhá fáza projek-
tu, sčítanie obyvateľov.  
„Sčítanie prebieha v sú činnosti s obcami a 
priebežne riešime otázky, ktoré vznikajú. Mô-
žem konštatova ť, že aj napriek letu, s čítanie 
prebieha kontinuálne a obce naplno pracujú. 
Pre projekt je podstatné, aby boli všetky údaje 
aktuálne k rozhodujúcemu okamihu s čítania t.j. 
k 1.1.2021,“ zdôraznila Ľudmila Ivančíková, gene-
rálna riaditeľka Sekcie sociálnych štatistík a demo-
grafie ŠÚ SR.  
Základné otázky a odpovede k s čítaniu domov 
a bytov:  
Na Slovensku sa doteraz uskuto čňovalo tradi č-
né sčítanie. V roku 2021 bude ako integrované 
sčítanie. V čom je základný rozdiel?  

Základný rozdiel je v tom, že sa budú využívať 
okrem údajov od obyvateľov aj údaje z rôznych 
zdrojov (administratívnych zdrojov údajov). Obyva-
telia sa na sčítaní domov a bytov nebudú zúčas-
tňovať. Sčítanie domov a bytov sa už začalo 1. 6. 
2020 a trvá do 12. februára 2021. V druhej fáze sa 
sčítavajú obyvatelia a to od 15. 2. 2021 do 31. 3. 
2021. Sčítanie je jedinečné svojou online elektro-
nickou formou v prvej aj druhej fáze. Na oboch 
fázach veľmi úzko spolupracujeme so samosprá-
vou.  
Sčítanie domov a bytov sa koná pod ľa nového 
konceptu, teda bez ú časti obyvate ľov?  
Áno, ide o elektronické sčítanie, ktoré realizuje 
samospráva. Pred začiatkom sčítania Štatistický 
úrad SR pripravil podklady a predvyplnil obciam 
existujúce údaje, určených zamestnancov obcí 
sme zaškolili a majú k dispozícii videá, dokumenty 
a školiace materiály. S údajmi teda v obciach pra-
cujú výlučne zaškolené osoby, ktoré majú prístup 
do systému. Tým, že bola mimoriadna situácia z 
dôvodu COVID-19, pristúpili sme k e-learningovej 
forme školenia a vyškolili sme v krátkom čase 5 
313 osôb. Do elektronického systému sčítania sa 
nám k dnešnému dňu zapojili všetky obce.  
Aké informácie prinesie s čítanie domov a bytov?  
+ Zistíme, koľko bytov a domov na Slovensku pri-
budlo.  
+ Získame prehľad o formách vlastníctva bytov. 
+Budeme vedieť počty a podiely neobývaných by-
tov v regiónoch.  
+ Zistíme, ako Slováci bývajú, či preferujú za po-
slednú dekádu menšie byty, alebo naďalej väčšie a 
ako sa táto preferencia líši podľa regiónov.  
+ Nadobudneme nové podrobnejšie informácie o 
obnove budovy z pohľadu obvodového plášťa, 
strechy a okien.  
+ Dozvieme sa, koľko podlažné domy u nás pre-
vládajú.  
+ Zistíme napojenie bytov na vodu, plyn a kanali-
záciu.  
+ Získame prehľad o zdrojoch tepla, aj to, či cen-
trálne zásobovanie teplom víťazí nad potrebou 
vlastného kúrenia.  
Ako napríklad môže Slovensko využi ť údaje so 
sčítania?  
+ Na plánovanie novej infraštruktúry a budovanie 
ciest.  
+ Na plánovanie budovania nových materských 
škôl, predškolských zariadení a základných škôl.  
+ Na plánovanie zriadenie nových stacionárov pre 
dôchodcov.  
+ Na plánovanie budovania nájomných bytov a ich 
reálna potreba v konkrétnych regiónoch SR.  
SODB 2021 je súčasťou celosvetového programu 
populačných, domových a bytových zisťovaní, us-
kutočňujúcich sa pod záštitou Európskej únie a 
Organizácie Spojených národov. Na Slovensku má 
viac ako 100-ročnú tradíciu. V EÚ sa realizuje vo 
všetkých členských štátoch v referenčnom roku 
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2021. Základné výsledky SODB 2021 budú zverej-
nené do konca roku 2022 a výsledky pre medziná-
rodné porovnania EÚ krajín najneskôr do konca 
roku 2024. Informácie k SODB nájdete na adrese 
www.scitanie.sk.  
Podmienky upravuje osobitný zákon č. 
223/2019 o sčítaní obyvate ľov, domov a bytov v 
roku 2021 a opatrenia ŠÚ SR. 

 
 

Elektroodpad z domácností 
Elektroodpad z domácnosti bude 
možné doniesť na obecný úrad len 
v termínoch, kedy bude zber elektro-
odpadu vyhlásený, keďže v našej obci 
máme podľa VZN zber plánovaný 
dvakrát v roku a na jeho dlhodobejšie 
uloženie nemáme dostatočné miesto 
a nechceme, aby to na zbernom dvore 
vyzeralo ako na smetisku. 

 
Spôsob a podmienky zberu elektroodpadov z do-

mácností 
 

1)  Podľa § 32 ods. 7 zákona o odpadoch elektro-
odpad z domácností je elektroodpad, ktorý pochádza z 
domácností a z obchodných, priemyselných, inštituci-
onálnych a iných zdrojov, ktorý je svojím charakte-
rom a množstvom podobný tomu, ktorý pochádza z 
domácností; odpad z elektrozariadení, ktoré pravde-
podobne budú používať domácnosti a iní používatelia 
ako domácnosti, sa vždy považuje za elektroodpad z 
domácností.  

2) Na území obce pre držiteľa elektroodpadu 
z domácností sa na zber elektroodpadu z domácností  
uplatňuje kalendárový zber. 

3) Zber, prepravu, zhodnocovanie ale-
bo zneškodňovanie elektroodpadu z domácností za-
bezpečuje oprávnená osoba na nakladanie 
s elektroodpadmi, s ktorou má obec uzatvorenú zmlu-
vu.  

4) Obec zabezpečí pre držiteľa elektroodpadu 
z domácností zber a prepravu elektroodpadu 
z domácností najmenej dvakrát do roka, 
v mesiacoch apríl a október, a to pristavením vo-
zidla alebo zbernej nádoby. Zber sa uskutočňuje 
jeden deň. V prípade potreby obec zabezpečí zber 
a prepravu elektroodpadu z domácností 
v častejšom intervale. 
 

5) O dni zberu a prepravy elektroodpadu 
z domácností a o zbernom mieste  obec vopred infor-
muje držiteľa elektroodpadu  z domácností v obci 
obvyklým spôsobom (miestnym rozhlasom, na úrad-

ných informačných tabulách a na internetovej stránke 
obce). 

6) Podľa § 32 ods. 23 zákona o odpadoch spätný 
zber elektroodpadu je odobratie elektroodpadu z do-
mácností od jeho držiteľa priamo distribútorom elek-
trozariadenia 
a) pri predaji nového elektrozariadenia na výmennom 
základe kus za kus, bez požadovania poplatku alebo 
inej služby, ak odovzdávaný elektroodpad pochádza z 
elektrozariadenia rovnakej kategórie a je rovnakého 
funkčného určenia ako predávané elektrozariadenie, 
b) v prípade veľmi malého elektroodpadu a elektro-
odpadu zo svetelných zdrojov bezplatne a bez povin-
nosti zakúpiť si elektrozariadenie, vykonávané v ma-
loobchodnej predajni, ktorej predajná plocha vyhra-
dená elektrozariadeniam je aspoň 400 m2 alebo v jej 
bezprostrednej blízkosti. 
 

 
 

ELEKTROODPAD MÔŽETE DONIESŤ 
NA ZBERNÝ DVOR LEN 

V TERMÍNOCH, KTORÉ PODĽA VZN 
URČÍ OBEC, ALEBO ZANIES Ť DO 

PREDAJNE KDE KÚPITE  
NOVÝ SPOTREBIČ! 
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Oslavy 76. výro čia 
Slovenského národného povstania 

 

76 rokov uplynulo od 
čias, keď na Sloven-
sku vypukol ozbro-
jený odpor proti fa-
šistickej porobe, 
proti neslobode, pro-

ti vojnovému ničeniu materiálnych hodnôt 
a ľudských životov. Protifašistickým odbojom 
vyjadril náš ľud pred 76 rokmi svoj odpor, protest 
proti násiliu, vojnovému ničeniu, proti ľudskému 
utrpeniu, ktoré prináša každý vojnový konflikt, 
každý totalitne či  autoritatívne  usporiadaný 
štátny systém.Slovenské národné povstanie  pat-
rí nám všetkým, bez ohľadu na politickú či ná-
rodnú a národnostnú príslušnosť. Tak ho treba 
vnímať a poučiť sa z neho. Povstanie je medz-
ník, keď Slovensko posunulo svoje novodobé 
dejiny bližšie k hodnotám slobody a tolerancie. 
Ako dôležitý demokratický odkaz Povstania treba 
vnímať skutočnosť, že jeho základnou ideou bolo 
spojenie slovenskej spoločnosti.  

Aj v našej obci si tento míľnik v novodobých deji-
nách pripomíname a teší nás, že spomienkovej 
akcie sa zúčastňuje čoraz viac občanov a hlavne 
detí a mládeže. Aj takto dokážeme u našich naj-
menších budovať pocit hrdosti na naše dejiny. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Prvý krok obnovy uskuto čnený! 
Elektronifikácia zvona 

 
Zvonička stojaca v našej obce čoskoro sto rokov 
si zaslúži našu zvýšenú pozornosť. Keďže 
čoskoro oslávi okrúhle výročie, začali sme s jej 
postupnou obnovou. S pomocou finančnej zbier-
ky sme uskutočnili jej elektronizáciu a výmenu 
opotrebovaných častí. Okrem uvedeného dostala 
aj nové srdce, aby zvuk zo zvona sa šíril do 
okien a nie do stien zvonice. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Uvedené práce realizovala firma Ivák 
z Liptovských Sliačov a elektrické rozvody po-
mohol dotiahnuť do zvonice Juraj Oginčuk. 
Zvonička slúži občanom obce dlhé roky 
a postupnou obnovou priespejeme k tomu, aby 
mohla slúžiť budúcim generáciám aj naďalej. 
Lineárny motor dokáže rozhýbať zvon na napro-
gramovaný signál z riadiacej jednotky, alebo pro-
stredníctvom diaľkového ovládača s dosahom 
1200 m. 
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Odpad zaplatíme my 
Niekoľkokrát sme avizovali, že v žltých kontajne-
roch sa nachádza odpad, ktorý tam nepatrí (kve-
tiná če so zemou, periny, šatstvo, odpad 
z jedla ).  
Firma, ktorá zabezpečuje dotriedenie kontajne-
rov, pristúpila k tomu, čo jej umožňuje zákon a za 
odpad, ktorý vytriedi a nepatrí do plastov nám 
fakturuje za jeho uloženie na skládku komunál-
neho odpadu.  
Aj z tohto dôvodu je všetkým jasné, že minulo-
ročné zvyšovanie poplatku za odpad nebude 
posledné, a to len z našej ľahostajnosti.  
Veď prečo by sme platili,  ke ď nemusíme?! 
 
Všetko, čo potrebujete vedieť o recyklá-

cii papiera 
Papier v dnešnej dobe zohráva významnú úlo-
hu a je aj napriek súčasným vyspelým elektro-
nickým technológiám neodmysliteľnou súčas-
ťou života nielen pre školákov či podnikateľov, 
ale aj pre obalový priemysel. 
Papier sa vyrába zhutnením celulózy, ktorá sa 
získava väčšinou z ihličnatých stromov, ako je 
smrek, jedľa, ale pri jeho výrobe môžu byť 
použité aj iné dreviny a materiály (bavlna, ale-
bo konope). K výrobe jednej tony papiera je 
potrebné približne 2 až 3 tony dreva, veľké 
množstvo vody a elektriny.  
Papier patrí do skupiny dobre recyklovateľ-
ných materiálov, ale nedá sa recyklovať done-
konečna – vlákna celulózy sa pri opakovanom 
recyklovaní skracujú. Papier je preto možné 
recyklovať len 5- až 7-krát. Poslednou formou 
recyklácie je napríklad obal na vajíčka a rolka 
od toaletného papiera. 
Papier tvorí približne 14 % hmotnosti 
v celkovom množstve komunálneho odpadu 
z domácností. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Na to, aby mohol byť papier recyklovaný, je 
potrebné ho pred vyhodením vytriediť. Čo teda 
patrí do triedeného zberu papiera? 
Patria sem: noviny, časopisy, kancelársky pa-
pier, zošity, reklamné letáky, plagáty, krabice 
a kartóny, papierové obaly a podobne. 
Nepatria sem: väzbové obaly kníh, mokrý, 
mastný alebo znečistený papier, asfaltový a 
dechtový papier, použité plienky a hygienické 
potreby, alobal. 
Dôležitým pravidlom je krabice pred vyhode-
ním zložiť na plocho, aby bol ich objem čo 
najmenší a neobsahoval zbytočne veľa vzdu-
chu. Zostane tak viac miesta pre ďalší odpad. 
Odvážanie vriec a kontajnerov, ktoré sú správ-
ne naplnené, je nielen efektívnejšie, ale aj pria-
teľské k životnému prostrediu. 
Papier, ktorý vytriedime, nesmie byť znečiste-
ný, mokrý ani mastný. 
Aký význam má triedenie papiera? 
Triedením papiera šetríme nielen lesy, ale tiež 
vodné zdroje a energie. Z vytriedeného papiera 
sa ďalej vyrába novinový papier, zošity, lepen-
kové krabice, toaletný papier, puzzle, obaly na 
vajíčka a podobne.                   1 tona zberového 
papiera zachráni 17 stromov. 
Čo sa deje s papierom po vytriedení a vyhodení 
Vyzbieraný papier je potrebné ešte dotriediť 
na jednotlivé druhy, nakoľko sa každý druh 
papiera inak spracováva. 
Na triediacej linke sa vytrieďujú jednotlivé 
druhy papiera a odpadu, ktorý tam nepatrí. 
Následne sa papier lisuje do balíkov a odváža 
sa k spracovateľom. Pri recyklácii sa papier 
namáča, rozvlákňuje, odstraňujú sa z neho le-
pidlá, spinky a tlačiarenská farba a nakoniec 
sa suší a lisuje, aby sa z neho mohli vyrobiť 
nové papierové produkty.  
Čo sa vyrába z recyklovaného papiera? 
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Z činnosti DHZ v Uhorskej Vsi. 
 
Stopka pre prácu a činnosť hasičských zborov platila aj celé leto z dôvodu pandémie korona 
vírusu. V rámci okresu sa nekonali žiadne akcie poriadané Územnou organizáciou DPO SR 
v Liptovskom Mikuláši,  ani jednotlivé kolá Okresnej hasičskej ligy.  
Toto nesúťažné obdobie sme využili na iné akcie – brigádnické a turistické.  na vrchole s úsmevom 
12.septembra 2020 uskutočnili naši hasiči a ich  
rodinní príslušníci výstup na vrchol Baranca. 
Po roku tak zdolali ďalší zo symbolov nášho krásne-
ho Liptova. Tohto výstupu sa zúčastnilo  23 našich 
turistov. 
Foto: na štarte s úsmevom  

    
 
Pokračovalo sa aj na vnútorných prácach v hasičskej zasadačke. Ing.Jozef Tkáč a Ladislav Lu-
belan nainštalovali vstavanú skriňu na uskladnenie hasičskej výstroje.  
Foto: nová skriňa v zasadačke 

  
 
Pracovníci obecného úradu Dobroslav Čenka a Branislav Beťko osadili zámkovú dlažbu pred 
vstupom do hasičskej zasadačky. 
Podľa najnovších informácií vlády SR nastáva druhá vlna pandémie t.z., že naďalej sú obme-
dzené všetky spoločenské, kultúrne a športové podujatia. Verme, že toto obdobie prekonáme 
a pre budúce hasičské aktivity nájdeme sily a ochotu všetkých naďalej robiť dobré meno našej 
organizácii. 
                                                                                                  Výbor DHZ 
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Kostol plný tajnosti. 
             Každý človek má určite svoje tajnosti, o ktorých nikomu nikdy nič nepovie. Príroda má 
svoje tajnosti, o ktorých sa človek postupne dozvedá a teší sa tomu ak ich objaví.  No ale že aj 
náš kostol svätého Jána Krstiteľa z 13. storočia v Liptovskom Jáne  bude raz odkrývať svoje 
tajnosti to sme až tak  nevedeli a nečakali?!   Všetko sa to začalo pred  troma rokmi, keď naša 
farnosť  poprosila a  požiadala o archeologický  výskum a  prieskum,  lebo bez nich  by sme sa 
ďalej nepohli a nemohli nič urobiť.   Ten  už  postupne začal  niečo  ukazovať,  ale nie  až  v  
takom  rozsahu ako  sa to  ukázalo  a vidíme dnes.  Na základe toho  sme podali projekt o 
poskytnutie dotácie zo štátneho rozpočtu na Ministerstvo kultúry SR na podporu ochrany, 
obnovy a rozvoja kultúrneho dedičstva v oblasti pamiatkového fondu pod vedením Krajského 
pamiatkového úradu v Žiline,  lebo náš  „kostol plný tajnosti“ je v  zozname  „Národných  
kultúrnych  pamiatok“.   Po vykonaní  verejného obstarávania firma z názvom PAMARCH z 
Nitry, štatutárny  zástupca Ing. Ján Kresan,  podpísala  s nami  zmluvu a za  realizátorov  
reštaurátorských prác zobrali na seba záväzok  reštaurátori Mgr. Art. Michal Pleidel  a  Mgr. Art. 
Tomáš Kružlík, ktorým aj touto cestou už teraz ďakujem za ich ochotu a  prácu  a všetkým  ich  
spolupracovníkom  za  odkrývanie  tajnosti  nášho kostola.  Za  KPÚ  Žilina nás pravidelne 
navštevujú, kontrolujú a podávajú pomocnú ruku  Mgr. Janka Piecková a Ing. arch. Karol 
Ďurian, PhD. K tomu  všetkému  sme však najskôr  potrebovali aj projekt dokumentácie, ktorý  
nám  vytvorili  Ing. arch.  Dávid Goč  a  Ing.  arch.  Marián Goč  z Ružomberka. Následne 
keďže náš kostol plný tajnosti sa musel zmeniť na úplné  stavenisko  sme  potrebovali aj 
stavebný  dozor,  na  ktorý  sa  nám podujal  Ing. Miroslav  Vrbacký  z Liptovského  Mikuláša.   
Po  podpísaní zmluvy  z  MK – SR  23.12.2019,  sme  získali  530 248,- eur  a  naša spoluúčasť  
je vo  výške  32 892,- eur (5%).  Celá  rekonštrukcia  má  trvať  od 01.01.2020 do 31.12.2021. 
Samozrejme, že všetkých nás nemilo prekvapil „COVID 19“  ktorý  nám na tri mesiace  oddialil  
práce  a  tak sme v sklze. Preto  som  požiadal aj  veriacich  a všetkých  ľudí  dobrej vôle, aby 
nám v soboty prišli brigádnicky pomáhať, aby sme to aj finančne, aj časovo ďalej stíhali,  za čo  
im vyslovujem aj  prostredníctvom týchto našich obecných  „Noviny z Jána“ úprimné 
poďakovanie. Už od začatia odkrývaní vstupu do kostola sa v predsieni objavil portál z maľbou 
Panny Márie s malým Ježišom (to bolo do teraz zakryté dreveným bielym stropom). 
Na stenách kostola v lodi sme na viacerých miestách našli rôzne zaujímavosti  ako  napríklad:  
tváre svätých,   pazúry draka,  nad  ktorým zvíťazil svätý Juraj veľkosti  na dĺžku sedem metrov 
a výšku približne dva a  pol až tri metre,  objavili sa  úplne   prvé maľby  na  severnej  strane,  
na východnej vyobrazenie Najsvätejšej Trojice, Pannu Máriu ochrankyňu, drevený zamurovaný 
trám, empora z dosák, na ktorých sú zobrazené tváre. Na strope šľachtický  rodový  erb  
Sentivániovcov, ktorí  reštaurátori zanechajú, len ho zakonzervujú.Neskorogotické pastofórium 
– schránka na uchovávanie Sviatosti oltárnej sa našla rozbitá a použitá ako stavebný materiál v 
stene kostola. Je na ňom vyobrazená hlava Ježiša Krista. Symbolizuje telo Kristovo uložené v 
nike (výklenku) a z tohto objavu máme najväčšiu radosť všetci, ktorí sme akýmkoľvek 
spôsobom zúčastnení na obnove a reštaurovaní kostola. Toto pastofórium chceme 
zreštaurovať a vrátiť na pôvodnú miesto do svätyne.V presbytériu (svätyni) boli zamurované 
okrúhle okná v ktorých sa našli prúty zo starých a pôvodných okien, ktoré chceme obnoviť a 
urobiť také, aké boli pôvodné. Nápisy cnosti, maľby, na ktorých sú výjavy pekla, ale aj 
vzkriesenia Ježiša Krista a rôzne ornamenty. V roku 2021 sa pustíme do reštaurátorských 
prácach na vonkajšej fasáde a narovnanie kríža na veži kostola. 
            Aj touto cestou sa chcem ešte raz veľmi pekne poďakovať všetkým ľuďom,  ktorí  nám 
fandia  a  nás  akýmkoľvek  spôsobom  podporujú a pomáhajú, aby tento náš „Kostol plný 
tajnosti“ sa ukázal v plnej kráse: starosta obce Liptovský Ján Ing. Juraj Filo, ctené obecné 
zastupiteľstvo (aj za poskytnutie priestorov v Informačnom centre a amfiteátri) bratom a 
sestrám Evanjelickej cirkvi augsburského vyznania pod vedením zborového farára Petra Tajáta 
(aj on mám ponúkol kostol na naše bohoslužby), dovolenkárom a prázdninovým hosťom 
a každému, kto sa pri našom teraz ešte stále stavenisku zastaví a pohľadom nám pomôže a 
dúfam, že aj tichou modlitbou duchovne podporí – úprimne ďakujeme. 

Za všetkých rímskokatolíkov Peter Kvasňák – farár 
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Prečo je dobré, že môžeme ís ť počas pandémie do kostola? 
 

Pred pár dňami prebehla v spoločnosti diskusia o tom, či je vhodné v súčasnosti nechať povolené 
služby Božie, keď rastie počet nových prípadov koronavírusu. Celá vec sa zatiaľ ukončila s tým, že 
služby Božie sa konajú s maximálnym počtom 50 účastníkov. 

Som rád, že sa môžu konať služby Božie. Ako človek veriaci mám z toho radosť predovšetkým preto, 
lebo milujem cirkev a chrám. Tam som bol pokrstený a stal som sa Božím dieťaťom. Tam každý týždeň 
počúvam slovo Božie, ktoré ma učí ceste spásy. Tam sa modlím k môjmu Spasiteľovi a prijímam od 
Neho odpustenie hriechov. „Lebo lepší je deň v Tvojich sieňach ako inde tisíc!“ (Žalm 84, 11) 

Celkom určite nie je chrám miestom, kde by sa špeciálnym spôsobom a výnimočne dobre šíril 
koronavírus v porovnaní s inými miestami. Opak je pravdou. Snažíme sa tam správať zodpovedne a 
nemáme zdokumentovaný žiadny relevantný prípad nákazy koronavírusom v evanjelickom kostole na 
Slovensku. 

Otvorený chrám ponúka spoločenský život ľuďom, ktorí v dôsledku pandémie prišli o svoje kontakty a 
vzťahy. Sú to predovšetkým dôchodcovia, starší občania, na ktorých popri hrozbe pandémie doľahla 
veľkou mierou váha opatrení. Odkázala ich na sociálnu izoláciu. Chrám Boží je pre nich teda oázou 
slobody, miestom, kde sa dodržiavajú síce opatrenia, ale v ich rámci sa oni môžu stretávať, počúvajú 
slová nádeje a pestovať aj spoločenský kontakt. 

Otvorený chrám Boží zhromažďuje ľudí, ktorí sa modlia za Slovensko ohrozované touto pandémiou.      
I človek neveriaci iste rád pripustí, že i s pandémiou sa dobre bojuje len vtedy, keď človek nerezignuje, 
ale hrozbe sa stavia odhodlane a s nádejou. A práve toto hľadáme v modlitbe. Ba ešte viac, lebo sme 
presvedčení, že naše modlitby majú veľký zmysel a patria ku hlavným prostriedkom, ktoré môžu 
pomôcť túto krízu zvládnuť. Modlitba je totiž nesmiernou mocou, lebo dokáže pohnúť rukou 
všemocného Boha. 

Portál Aktuality.sk uverejnil vo svojom podcaste rozhovor s režisérom Nikitom Slovákom, ktorý 
usporiadal benefičný koncert na podporu kultúry počas koronakrízy. Ten povedal: „Nech nenechajú 
padnúť kultúru. Pretože krajina, ktorá príde o svoju kultúru, stráca tú nálepku národa. Pretože celý čas 
bola kontinuita. Aj cez vojnu sa hralo divadlo vždy a všade. Aj cez vojnu boli koncerty. Aj cez vojnu boli 
výstavy. Ale takáto pustota, ako je teraz, nenastala ešte nikdy.“ Ak je toto pravda o kultúre, o čo skôr je 
to pravda o viere... I tá bola neustále. Práve v časoch vojen a kríz pomáhala ľuďom a dávala im nádej. 
Nie je len nálepkou národa, ale priamo jeho základom, podstatou, východiskom. Je v základoch našej 
civilizácie, nášho myslenia, nášho úspechu, nášho napredovania. Bez základov sa rúca dom. 

Ďakujeme Pánu Bohu, že v časoch zavretých kostolov sme smeli doma čítať slovo Božie, počúvať 
bohoslužby a modliť sa. O to viac ďakujeme, že teraz smieme ísť do kostola. Nech z otvorených dverí 
chrámu vychádzajú občerstvené a posilnené srdcia ľudí, do krajiny nech sa šíri nádej a k Pánu Bohu 
nech sa dvíhajú mocnú a úprimné modlitby veriacich. 

Peter Taját, ev. a. v. farár svätojánsky 

Krásny chrám v Liptovskom Jáne ako zrkadlo s ŕdc 
Slávnosťou posviacky obnoveného kostola cirkevný zbor Liptovský Ján ukončil opravu interiéru kostola. 
Slávnosť sa uskutočnila v 13. nedeľu po Svätej Trojici, 6. septembra 2020. Posviacku vykonal biskup 
Východného dištriktu Peter Mihoč, slávnostným kazateľom bol senior Liptovsko-oravského seniorátu 
Stanislav Grega. 

Brat biskup svoj posväcujúci príhovor založil na úryvku z 1. knihy Kráľov 18, 30 – 39 o Eliášovej obeti 
na hore Karmel. Upozornil, že investovať do opravy chrámu je dôležité kvôli tomu, že chrám je 
dôležitou súčasťou duchovnej obnovy. Umožňuje totiž prístup k Bohu. Práve v Božej prítomnosti človek 
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rozpoznáva, v akom stave je jeho vnútro. Učí sa obnovovať svoju dôveru v Boha a počúva tu Božie 
slovo, ktoré je najdôležitejším nástrojom duchovnej obnovy. 

Senior Liptovsko-oravského seniorátu Stanislav Grega sa v kázni sústredil na misiu. Táto téma mala 
byť pôvodnou ústrednou témou zborového dňa, ktorý sa po slávnosti mal v cirkevnom zbore konať, 
kvôli pandémii i zlému počasiu však bol zrušený. Vychádzal pritom z Evanjelia podľa Lukáša 10, 1 – 
12. Na základe Pánových pokynov pri vysielaní pracovníkov upozornil na dôležité znaky misie. Ona je 
totiž centrálnou úlohou cirkvi. Hlásať zvesť o odpustení a záchrane hriešnikov v Ježišovi Kristovi je 
najdôležitejšia úloha cirkvi. 

Na službách Božích vystúpili aj domáce 
spevokoly: mužský evanjelický spevokol 
Svätojánsky prameň a ženský evanjelický 
spevokol. Po nich sa zhromaždeniu prihovorili 
hostia. Prostredníctvom videa sa prihovoril farár 
z partnerského cirkevného zboru v Cisownici 
Marek Twardzik. Zdôraznil, že pekný chrám má 
byť predovšetkým odrazom pekných sŕdc, ktoré 
sa v ňom schádzajú. Prihovoril sa aj bývalý farár 
cirkevného zboru Miroslav Hargaš, 
rímskokatolícky farár z Liptovského Jána Peter 
Kvasňák a za samosprávu starosta Uhorskej Vsi 
Vladimír Multáň. 

Po službách Božích sa hostia odobrali na 
spoločný obed. Po ňom rímskokatolícky farár 
Peter Kvasňák otvoril brány rímskokatolíckeho 
chrámu sv. Jána Krstiteľa, kde takisto v tomto 
čase prebiehajú rekonštrukčné a reštaurátorské 
práce. Hostia si pozreli odkryté vzácne fresky i 
znovuobjavené vzácne predmety z dávnej 
minulosti. 

Evanjelický kostol v Liptovskom Jáne má už 
235-ročnú históriu. Pôvodný tolerančný chrám 
na tomto mieste bol postavený už v roku 1785. 
Ten v roku 1907 vyhorel, ale už v roku 1908 bol 
posvätený nový, terajší chrám Boží. V roku 2010 
bola naposledy opravovaná vonkajšia fasáda chrámu. Celková oprava vrátane interiéru bola vykonaná 
naposledy v roku 1989. 
Výročný konvent, ktorý zasadal 9. februára t. r., schválil plán prác na tento rok, medzi ktorými bola o. i. 
aj oprava interiéru kostola. 18. júna zborové presbyterstvo menovalo komisiu na riadenie opravy 
kostola. Vyhodnotilo štyri cenové ponuky a nakoniec vybralo ako realizátora prác firmu Slovax 
Construction z Liptovského Mikuláša. 
Ďakujeme Pánu Bohu za všetku pomoc a ochranu, ktorou opravu sprevádzal. Počas šiestich týždňov 
opráv sa služby Božie konali na fare. Veriaci sedeli v zborovej miestnosti a pred farou, kde bolo 
zabezpečené ozvučenie. V tomto období ani raz v nedeľu nepršalo. Keď sme sa po ukončení prác 
vrátili do chrámu, v tú nedeľu bolo zlé počasie a my sme ďakovali Bohu, že nám umožnil zhromaždiť sa 
pod strechou chrámu. Sme vďační i za finančnú podporu ľudí a za ochotu pri brigádach pred opravou i 
po nej. Teraz prosíme Pána, aby učinil z tohto chrámu skutočný dom modlitby, nech sa v ňom slovo 
Božie mocne zvestuje a rodina Božích deti s radosťou schádza. 

Peter Taját, ev. a. v. farár svätojánsky
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Obecné zastupite ľstvo prerokovalo 
 

Zmluva o zriadení Združenia obcí – Cyklodoprava Horný Liptov a Stanovy združenia 
Obecné zastupiteľstvo  po prerokovaní predloženého materiálu schvaľuje Zmluvu o zriadení Združenia 
obcí – Cyklodoprava Horný Liptov a Stanovy   
 
Presun finančných prostriedkov z rezervného fondu v čiastke 4 700 € na opravu miestnej komunikácie 
(Stará ulica) 
OZ obce Uhorská Ves v súlade § 11 ods. 4 písm. b) zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v z. n. 
p. a § 10 zákona č. 583/2004 Z. z. o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy v znení neskorších 
predpisov  
I. prerokovalo návrh použitia finančných prostriedkov RF obce 
II. s c h v a ľ u j e  
a) prevod z rezervného fondu v sume 4 700 €   
b) použitie finančných prostriedkov z rezervného fondu na opravu miestnej komunikácie (Stará ulica) z 
dôvodu neplnenia príjmov spôsobených pandémiou  
 
VZN č. 1/2020 O výške úhrady, spôsobe určenia a platenia úhrady za sociálne služby poskytované 
Obcou Uhorská Ves 
Obecné zastupiteľstvo  po prerokovaní predloženého materiálu   
schvaľuje VZN č. 1/2020 O výške úhrady, spôsobe určenia a platenia úhrady za sociálne služby posky-
tované Obcou Uhorská Ves 
 
Správa o činnosti hlavnej kontrolórky Obce Uhorská Ves za 1. polrok 2020 
Obecné zastupiteľstvo  po prerokovaní predloženého materiálu berie na vedomie Správu o činnosti 
hlavnej kontrolórky Obce Uhorská Ves za 1. polrok 2020 
 
Finančný príspevok pre deti narodené v roku 2019 
Obecné zastupiteľstvo  po prerokovaní predloženého materiálu schvaľuje odovzdanie finančného prí-
spevku pre tri deti narodené v roku 2019 s trvalým pobytom v Obci Uhorská Ves vo výške 133 € pre 
jedno dieťa. 
 

 
 

Zber papiera v obci 
 

Aj keď v obci máme na zbernom dvore a pred miestnou knižnicou umiestnené kontajnery na papier, 
zabezpečujeme pre našich občanov aj sezónny zber papiera, pri ktorom si môžu papier vymeniť za 
rôzne hygienické výrobky z papiera. Aj keď v súčasnej dobe klesá neustále výkupná cena za vyzbiera-

né komodity, treba poďakovať všet-
kým, ktorí nehľadia na ekonomickú 
stránku ale nazerajú na problém cez 
ekologickú stránku a takýmto spôso-
bom sa snažia pomôcť nielen prírode, 
ale aj zbierajú odpad, ktorý sa zaratá-
va do vzorca pre výpočet výšky po-
platku za uloženie odpadu na sklád-
ku, ktorý v tomto roku je 13€/t ulože-
ného odpadu a v roku 2021 bude 
22€/t, ak udržíme úroveň vytriedenos-
ti medzi 30% - 40%. Pri množstve 
odpadu, ktorý vyprodukujeme bude-
me len za uloženie odpadu platiť 
o 1000€ viac. 
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SPOLOČENSKÁ RUBRIKA
 

Manželstvo uzavreli 
12. mája 2020  

Barbora Števčeková a Andrej Mikyta 
 

22.augusta 2020  
Andrea Šangalová a Peter Veselovský 

 
5.septembra 2020  

Alžbeta Volajová a Matej Antoška 
 

Narodili sa  
4.9 2020 sa Olge a Miroslavovi Droppovým 

narodila dcérka Jassmina 
 

15.9.2020 sa Lenke Tancošovej  
narodila dcérka Janka 

 
Jubilanti 

 

august 
pani Margita Habarková  80 rokov 
pán Ján Bátory   70 rokov 
pani Oľga Herichová  70 rokov 
pani Drahomíra Urbanová 80 rokov 

 
október 

pán Vladimír Beťko   70 rokov 
pani Mária Multáňová   85 rokov 

 
november 

pán Michal Pavelica  70 rokov 
 

Náš život podobá sa knihe. 
Múdry človek premýšľa pri jej čítaní,  
pretože vie, že ju môže čítať iba raz.  

Vaše okrúhle okrúhle jubileum  
je malým zastavením pri jej čítaní.  

Prajeme Vám, aby ste ju aj v budúcnosti vždy 
čítali s láskou. Potom všetko, čo do nej vpíšete, 

zostane v srdciach vašich najbližších. 

 
 
 

Opustili nás 
 

Neplačte, že som odišla, 
len pokoj mi prajte, 

a v srdci večnú spomienku  
si na mňa zachovajte. 

 
V hlbokom zármutku oznamujeme,  

že nás dňa 7. júla 2020  
v nedožitom 85. roku života opustila 

pani Jozefa Bátoryová. 
Posledná rozlúčka so zosnulou sa uskutočnila 

    vo štvrtok 9. júla 2020 
 v kultúrnom dome v Uhorskej Vsi.                          

Smútiaca rodina vyslovuje slová poďakovania             
za všetky prejavy sústrasti, kvetinové dary i účasť 

na poslednej rozlúčke.    
  
 
 
 
 
 
 

Neumiera,  
kto v milujúcich srdciach  

žije naďalej 
 

V hlbokom zármutku oznamujeme,  
že nás dňa 9. augusta  2020  

v nedožitom 80. roku života opustila 
pani Mária Bullová. 

   Posledná rozlúčka so zosnulou sa uskutočnila 
    v dome smútku v Bobrovci.                               

Smútiaca rodina vyslovuje slová poďakovania             
za všetky prejavy sústrasti, kvetinové dary i účasť 

na poslednej rozlúčke.  
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Vyfarbi obrázky so školskou tematikou. 
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ŠPORT  V OBCI 
 

Kategória U-9 žiaci 
 

Najmenší futbalisti sa v rámci prípravy zúčastnili 
výborne obsadeného turnaja v Stankovanoch, 
kde sme si v silnej konkurencii hanbu neurobili aj 
keď to bolo v čase dovoleniek, tak 7 statočných 
sa vo veľkom teple proti silným súperom aj na-
priek prehrám držalo statočne! 

 
 
UV:Martin 1-2 gól Janko Hlavaj  
UV:N.Zámky 0-8 
UV:Dubnica nad Váhom 1-2 gól Lily Ľubeľanová 
UV:Dukla Banská Bystrica 1-4 gól Maxim Multáň  
UV:MŠK Ružomberok 0-4 
 

 
 
Cez prázdniny sme pokračovali aj v tréningovom 
procese a odohrali sme aj jeden priateľský zápas 
proti Palúdzke U9, ktorý sme po veľkej dráme 
vyhrali 5 – 4., na tomto zápase sme mali už 
k dispozícii 14 hráčov a hráčiek v tejto kategórii. 
Ku majstrovským zápasom sme sa zatiaľ nedo-
stali, nakoľko pre výskyt vírusu boli naše zápasy 
zatiaľ odložené.  
Kompetentní by sa mali zamyslieť a porozmýšľať 
čo je pre deti zdravšie, či pobyt na čerstvom 
vzduchu pri športovaní alebo niekoľkohodinové 
sedenie v rúškach!  
 

 
 

Kategória Muži 7.liga LFZ 
 

Sezóna 2020/2021 
 

Sezóna 2020/21 sa pre našich mužov začala rov-
nako ako predchádzajúca, keďže LFZ preferoval 
aby platilo rozlosovanie zápasov ako 
v predchádzajúcej sezóne. Aj bodovo sme do-
siahli podobnosť ako rok pred tým, len súťaž bola 
prerušená skôr ako v predchádzajúcej sezóne. 
Uvidíme čo vymyslia futbaloví funkcionári a či 
vôbec dokážeme súťaž dohrať, aby bola regulár-
na a snaha všetkých nevyšla nazmar ako tomu 
bolo minulý rok. 
Naši funkcionári sa počas prestávky činili 
a v mužstve sa objavilo niekoľko nových tvári a po 
dlhých rokoch má futbalové mužstvo seniorov aj 
trénera, ktorým sa stal Ján Palider z Liptovského 
Hrádku. 

Tabuľka 7.liga dosp. Sportika - 7.liga dospelých 

  Klub Z V R P B 

1 OFK Partizánska Ľupča 10 8 1 1 25 

2 TJ Tatran Hybe 10 8 0 2 24 

3 TJ Sokol Beňadiková 10 7 1 2 22 

4 TJ Máj Ružomberok-Černová 10 7 1 2 22 

5 ŠK Lúčky - kúpele 10 6 1 3 19 

6 TJ Iľanovo 9 6 1 2 19 

7 TJ Prosiek 10 5 1 4 16 

8 TJ Družstevník Východná 10 4 1 5 13 

9 TJ Liptov Vavrišovo 10 4 0 6 12 

10 FK Ružomberok - Biely Potok 10 3 0 7 9 

11 TJ Ďumbier Uhorská Ves 9 2 2 5 8 

12 ŠK Demänová 10 1 3 6 6 

13 ŠK Bobrovec 10 1 1 8 4 

14 OFK Podtureň 10 0 1 9 1 

 
Vážení občania, príspevky do spravodaja môžete priniesť na Oú alebo 
poslať emailom na adresu starosta@uhorskaves.sk do 10.12.2020, 
kedy bude uzávierka ďalšieho čísla.  
Redakčná rada: Vladimír Multáň, Ing.Soňa Slosiarová, Mgr.Daša 
Tkáčová 
SPRAVODAJ obce Uhorská Ves vydáva obec Uhorská Ves. Vychá-
dza štvrťročne. Registračné číslo: OÚ Lipt. Mikuláš 04/99. Redakcia 
nezodpovedá za obsahovú, gramatickú úpravu dodaných príspevkov. 
Uvedené príspevky nemusia byť názormi vydavateľa Spravodaja. 
Spravodaj je zverejnený aj na webovej stránke obce.  


